
 

     Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2017-09-21 
Nr 8/2017 

 

 

  
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

Sammanträde torsdag den 21 september kl. 18:30-20:00 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 8 A   

Ledamöter Ersättare 

Ulf Walther (S) ordf 

Jimmy Lindgren (S) 

Fotios Stathis  (MP) 

Ola Gabrielson (MP) 

Lars Sterneby (V) 

Henrik Virro (M) 

Erika Wing (M) §§ 1-13 

Jonas Nilsson (M) 

Kristiina Katajikko (M) 

Peter Backlund (L) 

  

 
Tjänstgörande ersättare  

Bo Hansson (S) 

Gisela Norman (S) 

Björn Wredberg (M) 

Christina Peterson (C) §§ 14-18 

 

 
 

Oskar Rosén (S) 

Sonja Wallbom (V) 

Lisa Palm (Fi) 

Elisabet Abelson (L) 

§§ 1-6 

Christina Peterson (C) 

Claes Karlsson (KD) 

  

 

 
Tjänstemän 

Lena Lundström Stoltz, stadsdelsdirektör, Kristina Goldring,  

Leif Kananen, Jeanette Holmqvist, Gunilla Ekstrand,  Ulrika Klemets, 

Karin Åberg, Anette Apelberg, avdelningschefer  

Personalföreträdare 

 - 
Justering 

2017-09-26 
Sekreterare 

Inga-Karin Mellberg 

Ordförande Ledamot 

Ulf Walther (S)  Henrik Virro (M) 
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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Ordföranden Ulf Walther och ledamoten Henrik Virro utsågs att 

justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att justering sker 

tisdag den 26 september. 
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§ 2   

Fastställande av dagordning 

Den utsända dagordningen godkändes. 
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§ 3   

Upprustning av området mellan Struthatten och 
Stubbekarlen i Hagsätra – svar på medborgarförslag 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslaget. 

 

 
 
Ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit som föreslår en upprustning av 

området mellan fastigheterna Struthatten 3, Struthatten 4, 

Stubbekarlen 1 och Brännlandet 1. Konkreta åtgärder från förslaget 

innefattar att en papperskorg sätts upp för hundbajspåsar samt att 

området röjs för att göra det ljusare. Dessutom föreslås att en 

papperskorg sätts upp i korsningen Glanshammargatan och 

Huddingevägen. Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget och 

kommer att utreda lämpliga åtgärder inom ramarna för arbetet med det 

lokala utvecklingsprogrammet 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 augusti 2017. 

Dnr 214-2017-1.2.4. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Utegym i Gamla Enskede – svar på medborgarförslag 

Stadsdelsnämndens beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslaget. 

 
 

 
Ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit som föreslår att ett utegym 

upprättas i parken Häradsdomaren. Den geografiska placeringen 

påstås ge förutsättningar för att en sådan anläggning ska kunna 

utnyttjas av flera olika målgrupper. Förvaltningen ställer sig positiv 

till inrättande av utegym men anser att en lämplig plats för detta 

behöver utredas vidare. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 augusti 2017. 

Dnr 192-2017-1.2.4. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Tertialrapport 2 2017 för Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

 
1. Tertialrapport  2 2017 godkänns och överlämnas till 

kommunstyrelsen. 

2. Budgetjustering begärs med 3,4 miljoner kronor för ökade 

investeringskostnader för maskiner och inventarier 

3. Budgetjustering begärs med 0,4 miljoner kronor 

för tomgångshyror Poppelgården 

4. Omslutningsförändringar om 0,5 miljoner kronor godkänns. 

5. Budgetjustering begärs med sammanlagt 1,3 mnkr för 

kompetensutvecklingssatsningar, se bilaga 07.  

6. Beloppsgräns för periodiseringar (interimsbokföring), fastställs till 

ett belopp om 20 000 kr och mer. 

7. Den reviderade handlingsplanen mot våldsbejakande 

extremism godkänns, se bilaga 03. 

8. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 
 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden bidrar till kommunfullmäktiges fyra inriktningsmål 

och målen för verksamhetsområdena under 2017. 

De fyra inriktningsmålen är 

- Ett Stockholm som håller samman  

- Ett klimatsmart Stockholm  

- Ett ekonomiskt hållbart Stockholm  

- Ett demokratiskt hållbart Stockholm 

Förvaltningen bedömer att kommunfullmäktiges fyra inriktningsmål 

uppfylls. Som grund för bedömningen utgår förvaltningen från arbete 

som pågår inom verksamheterna, resultat av indikatorer, nämndmål 

och aktiviteter som utförs. Före resultatöverföringar prognostiserar 

förvaltningen ett underskott om 11,1 mnkr och efter 

resultatöverföringar ingen avvikelse mot budget. Resultatenheterna 

beräknar att använda 11,1 mnkr ur resultatfonderna. För investeringar 

prognostiseras ingen avvikelse mot budget. Omfattande åtgärder pågår 

för att samtliga mål för verksamhetsområdet ska kunna uppfyllas. 
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 7 september 2017. 

Dnr 510-2017-1.2.1.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Fotios Stathis m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

 

Ledamoten Henrik Virro m.fl. (M), ledamoten Peter Backlund (L) 

yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Reservation 
Ledamöterna Henrik Virro, Jonas Nilsson, Erika Wing, Kristiina 

Katajikko tjänstgörande ersättaren Björn Wredberg alla (M), 

ledamoten Peter Backlund (L) reserverade sig mot beslutet till förmån 

för det egna förslaget; 

”Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

1. Förvaltningens förslag till beslut godkänns delvis. 

2. Därutöver anförs följande. 

 

Vår stadsdelsnämnds främsta syfte är att ge alla människor som bor 

här möjlighet att själva kunna forma sina liv, genom att ge våra barn 

en bra förskola och trygg uppväxt, våra äldre en omsorg med 

värdighet och respekt för deras självbestämmande, och en socialtjänst 

som finns till för den som behöver andras stöd. För detta krävs att det 

finns en tillräcklig finansiering för en välfärd med kvalitet, och att 

pengarna används effektivt. Det har inte majoriteten lyckats med. De 

verksamheter som går med överskott får bidra med pengar till de 

verksamheter som går med underskott. I dagsläget går verksamheterna 

med 11,1 miljoner i underskott och detta mitt i en stark högkonjuktur. 

Att i detta läge behöva använda medel ur resultatfonder är ett 

underbetyg för majoriteten. Det som ändå är positivt är att det mycket 

stora underskottet i avdelningen Individ och familj- Barn och Unga 

äntligen börjar minska.  
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I förvaltningens uppskattning av vilka mål som uppnåtts och i vilken 

omfattning, har stadens revisorer tidigare riktat kritik mot hur 

måluppfyllelsen räknats. Vi förutsätter att det i Tertial 2 ges en rättvis bild 

av måluppfyllelsen denna gång. 

 

Ett fortsatt problem för vår stadsdel är den låga andelen förskollärare. Det 

ofinansierade införandet av rätt till heltid i förskolan för alla barn har varit 

en faktor som gör att barngruppernas storlek kan komma att öka 

framöver. Vi hoppas att den plan förvaltningen har för att rekrytera 

förskollärare får effekt.  

 

Omotiverade återkommunaliseringar utan upphandlingar är fördyrande 

för stadsdelsnämnden, Dessa kostnader kan tekniskt sett betraktas som 

engångskostnader, men när verksamhet efter verksamhet tas tillbaka, ofta 

utan hänsyn till kvalitet eller brukarnas önskemål, får det snarare 

beskrivas som en permanent utgiftspost hos majoritetens politik. 

 

Vi i Alliansen vill fortsätta att värna kärnverksamheterna. Mindre 

angelägna satsningar och projekt måste få stå tillbaka för att klara höga 

ambitioner i välfärden, utan skattehöjningar som hotar jobben och 

företagande.  

 

Vi uppskattar förvaltningens stora och intensiva arbete i Östberga. I 

dialog med medborgarna har framkommit många initiativ där också delar 

snabbt kunnat förverkligas, ex satsningen på ett levande torg under 

sommartid och stadsodling. Framöver måste de satsningar som sjösätts 

analyseras noga, både kostnadsmässigt och vilken effekt de får. ÖCC är 

en viktig verksamhet som Alliansen initierade, och som måste fortgå. 

Mycket kommer att hända med Östberga på lång sikt, med både 

tunnelbana och massor av nya bostäder i eller alldeles i närheten av 

Östberga. En av de viktigaste åtgärderna i kommande program är att 

bygga om Östberga torg så att nedre och övre plan hör ihop på ett bättre 

sätt än idag. Otrygghet kan inte helt byggas bort, men ombyggnader och 

en genomtänkt stadsplanering kan öka tryggheten. Ett levande Östberga 

torg, både sommartid och vintertid med många olika aktiviteter och 

dessutom på sikt ett ombyggt torg, kommer att bidra till en tryggare miljö 

i hela Östberga.  

 

Inför verksamhetsåret lade vi Allianspartier fram andra förslag till 

verksamhetsplaner för stadsdelsnämnden med en annan inriktning än vad 

som nu föreligger. Vi hänvisar till dessa och menar att stadsdelsnämndens 

prioriteringar i flera andra fall är felaktiga.” 
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Ersättaryttrande 
Ersättarna Christina Peterson (C), Claes Karlsson (KD) instämde i 

förslag till beslut och reservation från (M),(L). 
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§ 6   

Allaktivitetshus i Östberga 

Stadsdelsnämndens beslut 
1. Förvaltningen får i uppdrag att inrätta allaktivitetshus i 

Östberga 

2. Stadsdelsnämnden hemställer hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av projektet. 

 
 
Ärendet 
Östberga är ett av fyra områden som är prioriterade inom Enskede-

Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltnings lokala utvecklingsprogram, LUP. 

Utmärkande för de lokala utvecklingsområdena är stadsdelar med 

mindre gynnsam utveckling avseende socioekonomiska faktorer. 

Förvaltningen föreslår inrättande av ett allaktivitetshus i Östberga, 

vilket kan bidra till trygghet, trivsel och möjligheter till möten mellan 

de som bor i Östberga samt skapa ett attraktivt Östberga.  

Stadsdelsförvaltningen  och kulturförvaltningen har bildat en 

arbetsgrupp med representanter  från  fritidsgård, öppen förskola, 

ÖCC, fältassistenter och Fryshuset, Stockholms stadsbibliotek och 

kulturförvaltningens LUP- koordinatorn. m.fl. för att tillsammans med 

fastighetsägaren Svenska Bostäder utarbeta en beskrivning av 

verksamhetsinnehåll kopplat till vision, mål, yta och funktion.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 september 2017. 

Dnr 1.1.-467/2017     

  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6 a 
 
Kartläggning av lokaltillgången för föreningar i Enskede-
Årsta-Vantör samt svar på skrivelse från (L) 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens kartläggning av 

lokaltillgång för föreningar i Enskede-Årsta-Vantör. 

 

2. Nämnden har med hänvisning till tjänsteutlåtandet besvarat 

skrivelse från (L) om lokaler för föreningar under kvällstid. 

 
 
Ärendet 
 

I det lokala utvecklingsprogrammet LUP samt i verksamhetsprogram 

för  2017 finns nämndens uppdrag till förvaltningen att göra en 

kartläggning över vilka lokaler som föreningarna i stadsdelsområdet 

använder sig av. Förvaltningen har gjort detta och föreslår utifrån det 

att det lokala föreningslivet erbjuds en lokal per område som Rågsved, 

Hagsätra, Högdalen och Östberga samt Dalen och Enskede-Årsta, från 

ordinarie verksamhetslokaler.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 september 2017. 

Dnr 1.1.-064/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Peter Backlund (L) 

” Förvaltningen har gjort ett gediget arbete med att ta fram vilka 

lokaler som finns tillgängliga i vår stadsdel. Vi kan konstatera att 

behovet av lokaler ser något olika ut över stadsdelen liksom tillgången 

till lokaler. 

 

Det finns en rad hinder som förvaltningen menar finns för att hyra ut 

till föreningar. Dessa hinder måste lösas och målsättningen för 

stadsdelen med en lokal att hyra per lokalt utvecklingsområde samt i 

Dalen och Enskede- Årsta är fullt rimlig. Det kan också vara idé att i 
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närtid pröva att låta en lokal i ett område starta upp för uthyrning som 

pilotprojekt. Vid ett sådant förfarande ges möjligheter att utveckla 

rutiner och kontinuerligt utvärdera.  

 

Föreningslivet fyller en viktig funktion i ett demokratiskt och 

pluralistiskt samhälle. Föreningar bidrar till att engagera människor 

och ger möjligheter till utveckling för individen. Att föreningar har 

tillgång till lokaler är därmed något vi Liberaler ser mycket positivt 

på.” 
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§ 7   

Flytt av kostenheten till mer ändamålsenlig lokal  - 
inriktningsärende  

Stadsdelsnämndens beslut 
 

 
Förvaltningen får i uppdrag att utreda vidare en flytt av kostenheten i 

Rågsveds servicehus till en mer ändamålsenligt lokal i enskededalens 

servicehus. 

 
 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har en kostenhet belägen i 

Rågsveds servicehus på Kumlagatan 13. Kostenhetens lokaler bedöms 

vara för små och ha brister i planlösningen som bland annat leder till 

svårigheter att upprätthålla en god hygien. För att öka kostenhetens 

kapacitet och möjliggöra en säker och effektiv matproduktion föreslår 

förvaltningen att en flytt av kostenheten till en större och mer 

ändamålsenlig lokal i Enskededalens servicehus utreds vidare. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 31 augusti 2017. 

Dnr 500-2017-2.6. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (s), ledamöterna Fotios Stathis m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

Ledamöterna Henrik Virro m.fl.(M), Peter Backlund (L) yrkade bifall 

till eget förslag till beslut. 

 

Reservation 
Ledamöterna Henrik Virro, Jonas Nilsson, Erika Wing, Kristiina 

Katajikko, tjänstgörande ersättaren Björn Wredberg alla (M), 

ledamoten Peter Backlund (L) reserverade sig mot beslutet till förmån 

för det egna förslaget; 

”Att Kostenheten läggs ut för upphandling 
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Att i övrigt anföra 

 

Vi har tidigare påtalat att stadsdelens kostenenhet borde upphandlas 

efter den utvärdering som tidigare gjordes. Vi anser att i samband med 

att verksamheten behöver flytta och investeringar behöver göras, rätta 

tillfället är att utföra en ny upphandling.  

 

Vi vet att majoriteten inte är intresserade av kvalitet i första hand, utan 

av ideologiska skäl motsätter sig att verksamheter som drivs på annat 

sätt än kommunen kan öka kvaliteten. För vår del är bästa möjliga 

kvalitet ställt i relation till att hushålla med skattebetalarnas pengar 

den viktigaste ledstjärnan. Det är möjligt att kostenheten har en 

tillräckligt hög kvalitet. Det är också möjligt att inte särskilt många 

anbud lämnas. Men också själva upphandlingsprocessen bidrar till en 

granskning av kvaliteten då fokus blir möjligheten att 

konkurrensutsättas. ” 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Christina Peterson (C), Claes Karlsson (KD) instämde i 

förslag till beslut och reservation från (M),(L). 
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§ 8   

Utredning om möjligheten att utöka förskolan på - 
Vingåkersvägen 22-26 - inriktningsärende 

Stadsdelsnämndens beslut 
Förvaltningens får i uppdrag att utreda möjligheten till utökning av 

förskolan på Vingåkersvägen 22-26 i Örby med en ny förskola, från 

idag fyra avdelningar till sex avdelningar. 

 

 
 
Ärendet 
Den befintliga förskolebyggnaden belägen på adressen 

Vingåkersvägen 22-26 i Örby är i ett undermåligt skick. Tidigare 

utredningar visar att det finns ett stort renoveringsbehov för förskolan 

och SISAB bedömer att en nybyggnation är mest kostnadseffektivt. 

Då ny bebyggelse planeras i närområdet bedöms efterfrågan av 

fristående förskolor vara hög. SISAB har presenterat ett alternativ där 

befintlig byggnad rivs och ny uppförs på samma plats. Förvaltningen 

vill nu utreda detta vidare. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 augusti 2017. 

Dnr 519-2017-2.6. 

 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Anmälningsärenden 
  

A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser, m.m. 

B. Tjänstemannabeslut, se pärm 

C. Protokoll från Pensionärsrådets sammanträde  2017-09-18 

D. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 2017-09-15 

E. Förvaltningsruppens protokoll från 2017-09-12 

F. Balanslista över nämndens uppdrag och skrivelser till 

förvaltningen. 

 

 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 10   

Förskoleundersökningen 2017 -anmälningsärende 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Anmälningsärendet läggs till handlingarna. 

 
 
Ärendet 
Stockholms stad genomför årligen en kvalitetsmätning i stadens 

förskolor. Jämfört med kommunala förskolor i staden totalt är 

vårdnadshavarna i Enskede-Årsta-Vantör generellt sett lika nöjda år 

2017. Över tid är vårdnadshavarna i kommunala förskolor i Enskede-

Årsta-Vantör generellt lika nöjda jämfört med år 2016. Trots generellt 

goda resultat finns skillnader mellan förskolorna. Resultaten i 

respektive enhet kommuniceras av förskolorna med vårdnadshavarna 

under året. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 augusti 2017. 

Dnr 522-2017-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Nämndens frågor 

 Inget för dagen. 
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§ 12   

Stadsdelsdirektörens information 

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stoltz informerade om följande: 

 

Den 18-19 september var det lunch till lunchkonferens med 

förvaltningsledning och fackliga företrädare om samverkan och 

samverkansavtal. 

 

Den 20 september ägde en spridningskonferens rum om 

jämställdhetsintegrering där goda exempel från Enskede-Årsta-

Vantör, Skarpnäck och Farsta presenterades. 

 

Den 4-5 september  begav sig 18 personer från förvaltningen  

till Köpenhamn för att studera tre förskolor, 

 i syfte att inspireras till förslag om modellförskola för Årstafältet, ett 

uppdrag från stadsbyggnadskontoret och SISAB. 

I samma syfte har i dag den 21 september en grupp på fyra  personer 

besökt en förskola i Alby, Botkyrka kommun. 

 

Idag den 21 september presenterades ett kostdatasystem för  

förskolan. Stadsdelsförvaltningen är först i staden med detta system 

som innebär att alla barn i stadsdelens förskolor har en gemensam 

matsedel med näringsberäknad mat varje dag. 

 

Företagarrådet har träffats den 14 september i Årsta partihallar.  

 

Om Östberga är två reportage med fördjupade studier pågång dels av 

SvT dels Espressen. 

 

Om Östberga informeras också att det görs direktutskick till alla 

hushåll om vad som händer i stadsdelen.  

  

 

  

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 13  

Riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens 
äldreomsorg – svar till kommunstyrelsen 

Stadsdelsnämndens beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen om Riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens 

äldreomsorg. 

 

 
 

Ärendet 
Äldrenämnden har tagit fram ett förslag till nya riktlinjer för 

handläggning inom socialtjänstens äldreomsorg. Revideringen  

motiveras bland annat av nya föreskrifter från Socialstyrelsen och 

kommunfullmäktiges beslut att införa så kallad ”ramtid” inom 

hemtjänsten. Förvaltningen välkomnar att stadens riktlinjer anpassas 

till kommunfullmäktiges beslut men anser att texten behöver 

förtydligas på några områden som stöd för biståndshandläggarens 

arbete och ökad rättssäkerhet för den enskilde. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 augusti 2017. 

Dnr 378-2017-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag till 

beslut. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Fotios Stathis m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkar bifall till förvaltningens  förslag till 

beslut. 

Ledamöterna Henrik Virro m.fl. (M), Peter Backlund (L) yrkade bifall 

till eget förslag till beslut. 
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Reservation 
Ledamöterna Henrik Virro, Jonas Nilsson, Erika Wing, Kristiina 

Katajikko, tjänstgörande ersättaren Björn Wredberg alla (M) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”Nämnden beslutar: 

att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut  

 

 att därutöver anföra 

 

Ickevalsalternativet inom stadens hemtjänst är per definition egen 

regi. Det borde finnas ett annat system att fördela ickevalsalternativet 

inom hemtjänsten. Vi anser att alla äldre över 85 år som upplever oro, 

ensamhet eller otrygghet i det egna hemmet och som så önskar ska 

beredas plats i en av stadens äldreboendeformer.  

 

En äldre som är bosatt i en annan kommun och som under begränsad 

tid vistas i Stockholm har rätt till hemtjänst här. Vi vill omgående 

införa valfrihet för dessa äldre, så att de inte per automatik hänvisas 

till stadens hemtjänst i egen regi. Vi vill säkerställa att äldre som 

tidigare omhändertagits av släkt och vänner och som ställs inför 

omfattande omvårdnadsbehov ska kunna beredas plats på 

omsorgsboende utan föregående hemtjänstinsatser.  

 

De nya reglerna för intagning till servicehus innebär att vissa personer 

över 65 år, som tidigare fått plats på servicehus, idag inte längre 

bereds plats. Det är personer över 65 år med psykiska 

funktionsnedsättningar, missbruksproblematik eller som befinner sig i 

hemlöshet. Som vi redan påpekat i vårt särskilda utlåtande i ärendet 

”Rapportering ej verkställda beslut” är det viktigt att äldrenämnden tar 

höjd för behovet av äldreboende för denna grupp och tar med detta i 

planeringen för framtida äldreboenden.” 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Christina Peterson (C), Claes Karlsson (KD) instämde i 

förslag till beslut och reservation från (M),(L) 
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§ 14  

Program för lika rättigheter och möjligheter oavsett sexuell 
läggning, könsidentitet och könsuttryck – svar till 
kommunstyrelsen 

Stadsdelsnämndens beslut 
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd överlämnar 

förvaltningens  tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ”Program för lika rättigheter och 

möjligheter oavsett sexuell läggning, könsidentitet eller könsuttryck 

2018-2022” till stadsdelsnämnden. Detta remissvar gör nedslag på de 

delar av programmet som tillgriper stadsdelsnämndens 

ansvarsområden med särskilt fokus på fritidsverksamhet för barn och 

unga. Förvaltningen ställer sig positiv till programmet och vill gärna 

se att delar av programmet konkretiseras för att tydliggöra hur det kan 

implementeras. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 augusti 2017. 

Dnr 429-2017-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Henrik Virro m.fl. (M) 

”Alla människor ska ha samma frihet att göra egna val för att forma 

sina liv. För att uppnå ett jämställt och jämlikt samhälle för alla 

individer ska staden arbeta för att de hinder som finns ska undanröjas. 

 

Det aktuella programmet har ett gott syfte. Dock ser vi en problematik 

i att ålägga stadens verksamheter ytterligare policies och 

styrdokument. Mängden styrdokument bör tvärtom minimeras. Det 

bästa vore att föra samman alla policies som rör diskriminering i ett 

övergripande dokument om hur staden ska arbeta ur ett 
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medborgarperspektiv med dessa frågor. Det borde vara självklart att 

svensk lag ska gälla utan att det tydliggörs i ett policyprogram. I detta 

tänkta övergripande dokument bör det föreliggande programmets 

fokusområden inkluderas.  

 

I sammanhanget vill vi påtala vikten av att det i samhällsorienteringen 

för nyanlända ägnas tydlig uppmärksamhet till denna fråga. Även vid 

information genom föräldrastöd ska frågan om lika rättigheter och 

möjligheter oavsett sexuell läggning lyftas.” 

 

 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Peter Backlund (L) 

”När Alliansen styrde tog vi fram ett program för hbtq-frågor. 

Remissrundan hade precis hunnit bli klar när den nya majoriteten efter 

maktskiftet valde att avbryta arbetet. Det har sedan tagit majoriteten 

tre år att presentera ett eget program. Programmet för lika rättigheter 

och möjligheter oavsett sexuell läggning, könsidentitet eller 

könsuttryck är med andra ord efterlängtat men kunde ha varit mer 

konkret. Uppföljning, tidsplaner och ansvarsfördelning bör framgå 

tydligare, så att viktiga uppgifter inte bara blir hängande i luften.  

 

Med det sagt så är det positivt att ett program för detta viktiga arbete 

nu har presenterats. Med ett program på plats kan förvaltningar och 

nämnder förhoppningsvis sporras att höja ambitionsnivån när det 

kommer till att iaktta transpersoners behov och rättigheter, stärka 

rätten till skyddat boende för hbtq-personer som utsätts för våld i nära 

relationer, synliggöra hbtq-personers särskilda utsatthet för 

hedersförtryck, och öka medvetenheten om hbtq-personers ställning 

som måltavlor för våldsbejakande extremism.”  
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§ 15   

Program för barnets rättigheter och inflytande i 
Stockholms stad 2018-2022 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen om Program för barnets rättigheter och inflytande 

i Stockholms stad 2018-2022. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ”Program för barnets rättigheter och 

inflytande i Stockholm stad 2018-2022.”för yttrande. 

Programmet är ett styrdokument för stadens nämnder och 

bolagsstyrelser för att bättre kunna planera och följa upp sitt arbete för 

att nå visionen om Ett Stockholm för alla med fokus på barnets 

rättigheter och inflytande. Programmet beskriver utmaningar som 

finns när det gäller barns rättigheter och inflytande och fastställer 

övergripande inriktning med arbetet där fem fokusområden är 

prioriterade. Förvaltningen anser att programmet tydliggör 

inriktningen för arbetet med barns rättigheter och inflytande i 

Stockholms stad i syfte att säkerställa barnets rättigheter och förbättra 

flickor och pojkars levnadsvillkor. 

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 6 september 2017. 

Dnr 432-2017-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Henrik Virro m.fl. (M) 

”Stockholm ska vara en stad som lever upp till och respekterar barnets 

rättigheter i enlighet med FN:s barnkonvention. Barn ska ha samma 



 

   Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2017-09-21 

Sida 25 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

möjligheter oavsett bakgrund, hudfärg, kön, sexuell läggning, språk, 

religion, åsikter, sociala ursprung eller funktionsnedsättning.  

 

Barns villkor i staden kan förbättras. Det finns fortfarande skillnader 

vad gäller barns uppväxtförhållanden i staden, både vad gäller mellan 

stadsdelar och utifrån sociala förutsättningar. Barn utgör vår framtid 

och deras rättigheter och inflytande ska värnas på bästa sätt. Bland 

annat har barnrättsperspektivet inom socialtjänsten har stärkts under 

de senaste åren och barnets bästa ska vara avgörande.  

 

Äldreförvaltningen påpekar på ett förtjänstfullt sätt i sitt 

tjänsteutlåtande att det inom äldreomsorgens verksamhet kan finnas 

barn som är anhöriga och/eller närstående till äldre. Dessa barn 

behöver bli uppmärksammade i programmet.  

 

Programmet är hedervärt och har ett gott syfte och är innehållsmässigt 

bra. Dock ser vi en problematik i att ålägga stadens verksamheter 

ytterligare policies och styrdokument. Mängden styrdokument bör 

tvärtom minimeras. Det bästa vore att föra samman alla policies som 

rör diskriminering i ett övergripande dokument om hur staden ska 

arbeta ur ett medborgarperspektiv med dessa frågor. I detta 

övergripande dokument bör detta programs fokusområden inkluderas.  

 

I sammanhanget vill vi påtala vikten av att det i samhällsorienteringen 

för nyanlända ägnas tydlig uppmärksamhet till denna fråga. Även vid 

information genom föräldrastöd ska frågan om barns rättigheter 

lyftas.” 

 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Peter Backlund (L) 

”En trygg uppväxt är avgörande för att ge alla barn samma 

möjligheter och chanser i livet. Att arbeta för att stärka barns 

rättigheter är något av det viktigaste vi kan göra. Det är bra att 

Stockholm tar fram ett program för barnets rättigheter. Men 

programmet borde ha varit mer konkret. Det finns en risk att det blir 

tomma ord. 

 

Uppföljning, tidsplaner och ansvarsfördelning bör framgå tydligare. 

Även om mycket av arbetet är nämndspecifikt så är många av de 

viktigaste utmaningarna sådana som berör många nämnder, eller som 

kräver att flera nämnder samverkar. Styrningen av det arbetet måste 

bli tydligare. Risken är annars att sådana viktiga uppgifter som kräver 
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samverkan mellan olika verksamhetsområden – exempelvis skolan 

och socialtjänsten – blir hängande i luften. Programmet borde därför 

kompletteras med en genomförandeplan, på det sätt som har skett med 

programmet mot hemlöshet. 

 

Den kanske viktigaste rättigheten som barn har är rätten till liv och 

skydd mot våld eller hot om våld. Alltför många barn får den 

rättigheten kränkt, ofta av ens egna föräldrar eller andra närstående. 

Hedersförtryck är en betydande källa till våld mot barn, eller hot om 

våld som ett sätt att begränsa barnets frihet. Vi hade önskat betydligt 

skarpare och mer ambitiösa skrivningar vad gäller arbetet mot olika 

former av våld mot barn. Det står att programmet kompletterar 

Stockholms stads program mot våld i nära relationer samt 

hedersrelaterat våld och förtryck, men inte på vilket sätt, eller hur 

programmen rent konkret är relaterade till varandra.   

 

Barns möjlighet att utifrån sina förutsättningar vara delaktiga i beslut 

som berör dem är en viktig rättighet. Här återstår det mycket att göra 

för Stockholms stad. Programmets och barnkonventionens ord om 

barns delaktighet och hänsyn till barns behov riskerar att i det 

praktiska, svåra arbetet med konkreta fall inte få någon effekt. 

 

Socialtjänstinspektörerna har i ett flertal granskningar visat på 

betydande brister när det gäller barns delaktighet i socialtjänstärenden. 

Barnen blir inte sedda och deras behov utreds inte tillräckligt väl. I 

synnerhet med tanke på att det rör sig om våra mest utsatta barn, som 

lever i familjer med problem såsom missbruk eller utsatta 

boendeförhållanden, är det extra allvarligt. Det innebär dessutom en 

kvalitetsbrist i handläggningen, eftersom barnen och deras familjer 

inte får rätt hjälp. Återigen skulle en genomförandeplan här kunna 

vara ett sätt att visa hur staden faktiskt tänker arbeta för att se till att 

barnets rättigheter stärks. Det är inte målsättningarna som är 

problemet, utan genomförandet.” 
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§ 16   

Program för ett jämställt Stockholm 2018-2022 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har i budget för 2015 fått i uppdrag att utarbeta ett 

program med utgångspunkt i den europeiska deklarationen om 

jämställdhet mellan kvinnor och män på lokal och regional nivå, 

CEMR-deklarationen. Stockholms stad undertecknade 2009 CEMR-

deklarationen. Genom att underteckna deklarationen tar kommunen 

ställning till sex grundläggande principer. 

Stadsledningskontorets förslag till program har remitterats till 

nämnden för yttrande. Förvaltningen är i huvudsak positivt till det 

som anges i programmet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 6 september 2017. 

Dnr 433-2017-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Fotios Stathis m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Ledamoten Henrik Virro m.fl. (M),) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

Ledamoten Peter Backlund (L) anmälde ett särskilt uttalande till 

protokollet. 

 
Reservation 
Ledamöterna Henrik Virro, Jonas Nilsson, Erika Wing, Kristiina 

Katajikko tjänstgörande ersättaren Björn Wredberg alla (M)  

reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 
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”att delvis bifalla kontorets förslag till beslut 

Att därutöver anföra följande  

Jämställdhet och jämlikhet är en frihetsfråga. Alla människor ska ha 

samma rättigheter och möjligheter att göra egna val för att forma sina 

liv. För att uppnå ett jämställt och jämlikt samhälle för alla individer 

ska staden arbeta för att de hinder som finns ska undanröjas. 

 

Samhället bör tillhandahålla förutsättningar för att alla ska kunna leva 

sitt liv och göra sina egna val. Men valen måste ytterst vara upp till 

den enskilda individen, utan detaljstyrning och pekpinnar från staden. 

Att kvinnor och män till exempel ska ha lika möjligheter i sina studie- 

och yrkesval betyder inte att staden ska påverka vilka val människors 

slutligen gör, utan endast att staden ska skapa bästa möjliga 

förutsättningar för alla att välja. Staden bör därför inte i 

jämställdhetsprogrammet peka ut hur stockholmarna måste göra 

yrkes- och studieval som ”bryter stereotypa könsmönster” då det går 

emot ambitionen om att möjligheterna ska vara desamma oavsett kön. 

Människor möjligheter ska inte begränsas av varken kön eller 

eventuell förekomst av stereotypa könsnormer. Besluten ska vara 

individens, inte stadens. 

 

Programmet för ett jämställt Stockholm har ett gott syfte, men 

samtidigt som det visserligen synliggör skillnader och andra allvarliga 

samhällsproblem, riskerar det att missa att det i grunden handlar om 

respekt och lika värde för alla människor, oavsett kön. Det är inte 

heller oproblematiskt att ålägga stadens verksamheter ytterligare 

styrdokument och mål att förhålla sig till. Mängden styrdokument bör 

tvärtom minimeras. Det bästa vore att föra samman alla policies som 

rör diskriminering i ett övergripande dokument om hur staden ska 

arbeta ur ett medborgarperspektiv med dessa frågor.  

 

Mäns våld mot kvinnor är mycket allvarligt och skall stävjas. Men allt 

våld ska förhindras oavsett gärningsman eller offer. I programmet 

saknas en problematisering av att avgränsningen av våld i nära 

relationer begränsas till mäns våld mot kvinnor. Mäns våld mot 

kvinnor är ett allvarligt samhällsproblem, men begreppet utesluter 

våld inom samkönade relationer eller kvinnors våld mot män, trots att 

även detta utgör ett hinder för att uppnå jämställdhet. Den 

undertecknade CEMR-deklarationen använder till exempel därför 

istället begreppet ”könsrelaterat våld”, vilket vi anser mer passande. 

Vi anser även att det är självklart att staden på inget sätt ska bidra till 

att uppmuntra till att våld uppstår oavsett vilka negativa normer det 
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handlar om, varför det även blir märkligt att endast peka ut negativa 

maskulinitetsnormer. 

 

Stockholms stad har en viktig roll att spela som arbetsgivare. Givetvis 

är det angeläget att försöka uppnå en jämn fördelning av det obetalda 

hem- och omsorgsarbetet, men vi tror inte att staden kan besluta denna 

fördelning genom sin personalpolicy. Staden bör inte engagera sig i 

detta på annat sätt än utifrån ett arbetsgivarperspektiv där 

förutsättningarna för att båda i en relation ska ha lika möjlighet att 

välja att själv ta ansvar för hemarbete. Stockholms stad bör i rollen 

som arbetsgivare istället påverka icke jämställda villkor mellan 

kvinnor och män vad gäller löneskillnader, arbetsvillkor och möjlighet 

att göra karriär.  

 

En aspekt som inte får förbises är att staden inte kan lösa alla 

orättvisor samtidigt. En av de mer trängande uppgifterna är att tillse 

att flickor och kvinnor som lever under hedersförtryck får sin frihet 

värnad och sina medborgerliga rättigheter tillgodosedda. 

Utanförskapet växer och väntas om några år omfatta uppemot en 

miljon personer. Det är en utveckling som Sverige inte har råd med. 

Att bryta utanförskapet är en central politisk uppgift, såväl nationellt 

som lokalt, under de kommande åren. 

 

En särskilt utsatt grupp, vilka har mycket svårt att få fäste på svensk 

arbetsmarknad, är utrikesfödda kvinnor. Endast knappt hälften av 

utomeuropeiskt födda kvinnor var sysselsatta 2014. Det är därför 

viktigt att de insatser som görs för att få in fler på arbetsmarknaden 

präglas av ett tydligt jämställdhetsperspektiv där möjligheten att få 

stöd inte påverkas av vilket kön en person har. Det är positivt att 

programmet nu lyfter flickors och kvinnors särskilda erfarenheter, 

behov och utsatthet i flyktingmottagandet.  

  

Vi delar självklart ambitionen om att vi ska ha ett jämställt Stockholm 

där alla människor har makt att forma samhället och sina egna liv. 

Mycket utav det som programmet lyfter för att skapa ett mer jämställt 

Stockholm är dock självklarheter. Vissa av programmets fokusmål 

och inriktningar kan till och med motarbeta denna ambition. Trots att 

vi lever i en av världens mest jämställda städer, kvarstår utmaningar.  

 

I sammanhanget vill vi påtala vikten av att det i samhällsorienteringen 

för nyanlända ägnas tydlig uppmärksamhet till denna fråga. Även vid 
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information genom föräldrastöd ska frågan om lika rättigheter och 

möjligheter oavsett sexuell läggning lyftas.” 

 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Peter Backlund (L) 

”Det liberala jämställdhetsuppdraget tar sikte på allas lika rätt till 

frihet, ansvar och makt, oberoende av kön eller könsidentitet. Det 

handlar om att ge individen verktyg för hennes frigörelse, genom att 

bekämpa den bristande jämställdheten och de värderingar och normer 

som begränsar henne. Kvinnor och män ska ha samma förutsättningar 

att utbilda sig, arbeta, göra karriär och forma samhället. Det 

förutsätter jämställda villkor inom alla områden, såväl politiska, 

kulturella, sociala som ekonomiska.  

 

Det program för ett jämställt Stockholm som nu presenteras kunde ha 

varit mer konkret. Risken finns att det mest blir tomma ord. 

Uppföljning, tidsplaner och ansvarsfördelning bör framgå tydligare, 

liksom kopplingen till stadens andra program såsom 

idrottsprogrammet och programmet mot våld i nära relationer samt 

hedersrelaterat våld och förtryck.  Det är heller inte helt klart på vilket 

sätt nämnderna och bolagen ska implementera programmet i sina 

verksamheter.  

 

Dessutom kan vi notera att arbetet mot hedersvåld och -förtryck helt 

saknas i uppräkningen av fokusområden. Hedersförtryck av både 

flickor och pojkar, kvinnor och män, är ett av vår tids största 

jämställdhetsproblem och en av de allvarligaste 

frihetsinskränkningarna av individer i Stockholm. Det är minst sagt 

anmärkningsvärt att detta saknas i majoritetens jämställdhetsprogram.  

 

Med det sagt så är vi positiva till att detta program tagits fram. Arbetet 

för jämställdhet mellan flickor och pojkar, kvinnor och män är mycket 

viktigt och ska vara aktivt i alla delar av stadens verksamheter.” 
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§ 17   

Utbildning, undervisning och ledning, reformvård till stöd 
för en bättre skola – svar till kommunstyrelsen 

Stadsdelsnämndens beslut 
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen, Utbildning, undervisning och ledning – 

reformvård till stöd för en bättre skola. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet 
Stockholms stad har fått delbetänkandet, Utbildning, undervisning och 

ledning – reformvård till stöd för en bättre skola (SOU 2017:51), på 

remiss från regeringskansliet. Staden har skickat den till bland annat 

Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd för besvarande senast 2017-

09-22. I remissen redovisas förslag som rör justeringar av 

legitimations- och behörighetsreglerna, om förskolechefer i förskolan 

bör benämnas rektorer i skollagen samt introduktion i lärar- och 

förskolläraryrkena. Förvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till de 

förslag som framförs i remissen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 6 september 2017. 

Dnr 475-2017-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17. A  
 
Frekventa och omfattande ärenden om utlämnande av 
allmän handling – svar till kommunstyrelsen 

 
Stadsdelsnämndens beslut 
 

Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar  på 

remissen 

 

 

Ärendet 
Nämnden har av stadsledningskontoret ålagts att yttra sig över 

departementspromemorian ”Frekventa och omfattande ärenden om 

utlämnande av allmän handling” (Ds 2017:37). Förvaltningen ställer 

sig positiv till de lagändringar som föreslås och föreslår att nämnden 

godkänner tjänsteutlåtandet som svar på remissen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 6 september 2017. 

Dnr 526-2017-1.5.1. 

 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18 – 22 Slutet sammanträde 
 
 


